

ES Ledergruppe (LG) (LG-møde den 19/4-2023)

19-04-2023 12:30 - 15:30

FRB7 A1-103

Mødedeltagere : Mads Græsbøll Chistensen, Gert Frølund Pedersen, Gitte Lyngge, Jan Østergaard, Ove Andersen, Preben Mogensen, Rafal Wisniewski, Reza Tadayoni,

Afbud: Petar Popovski

Referent: Charlotte Skindbjerg Pedersen

Indhold

Referat	1
Overblik: Noter	3
Overblik: Delte kommentarer	4

Referat

Punkt 1: 12.30 - 12.35 Godkendelse af dagsorden mv.

Punktet vedr. fundingstrategi udsættes, da der snart kommer en central opdatering. Dagsordenen blev derefter godkendt.

Punkt 2: 12.35- 13.20 Besøg fra ISU

Chanette H. Jakobsen fra ISU gav en kort indflyvning til interkulturelle opmærksomhedspunkter, samt de arbejdsopgaver, som ISU understøtter. LG fik nogle pointere med videre til det daglige arbejde og en invitation til at lave workshops for større eller mindre medarbejdergrupper, hvis der er ønsker om det.

Punkt 3: 13.20- 13.40 CLAAUDIA og data management

MGC vil gerne høre om LG's erfaringer med CLAAUDIA.

Der er enighed om, at der er brug for supercomputere i instituttet – hovedsageligt til regnekraft - men man har oplevet, at der ikke har været kapacitet på rette tidspunkt. Der er derfor nu lavet en åbning for at indkøbe egne computere, som dog skal serviceres af og placeres hos CLAAUDIA. I disse tilfælde har man fortrinsret til egne computere og først derefter gives overkapacitet fri til andre brugere.

Computerne bliver også brugt af studerende, der opleves derfor ekstra travlhed op mod semesterafslutning. MGC vil undersøge, hvor mange studerende, der reelt er brugere. Der er generelt forskellige behov i de forskellige sektioner, så der er ikke samstemmende problemstillinger og erfaringer bordet rundt.

Punkt 4: 13.50 - 14.15 TECH-Lab og Campus Aalborg Ø

MGC informerer om status på diskussionerne på universitetsniveau mht. til TECH-lab og en Campus Øst masterplan. Der er mange muligheder i spil og intet er besluttet.

MGC tager det allerede indkomne input fra sektionerne vedr. TECH-lab med tilbage til arbejdsgruppen og beder SL om nyt, når/hvis der igen bliver brug for det.

Punkt 5: 14.15 - 14.40 Forslag til tema for heldags LG-møde før sommerferien.

Generationsskifte – hvordan kan vi agere i tide forud for flere undervisere går på pension i løbet af en kort årrække. Herunder kriterier for ansættelse af adjunkter.

EVU og andre former kurser. Evt. besøg af TECH-forretningsudvikler.

Økonomi og organisering. Sektionernes rolle, tap-organisering, og andet.

Forskningsmidler indenfor forsvar

Punkt 6: 14.40 - 15.00 Fundingstrategi

Punktet er udsat.

Punkt 7: 15.00 - 15.10 Nyt fra IL

ES ligger godt ift. hjemtag af eksterne midler for 2023. Det bliver ikke et problem at nå instituttets mål.

Punkt 8: 15.10 - 15.30 Bordet rundt og evt.

OA: Nye uddannelser i København er i dag blevet diskuteret på fakultetsniveau. Der er ikke truffet beslutninger, men de forskellige forslag blev fremlagt for alle fakultetets institutledere og studieledere. Der kommer yderligere to møder, inden der tages endelig beslutning om fremtidige tiltag, og det er derfor muligt stadig er komme med forslag til OA.

Der mangler en gæstetaler til dimissionen og SL bedes derfor overveje kandidat og sende forslag til MBI.

RT: CMI har gjort en indsats for at deltage i mentorordningen på AAU. Desværre er tilbagemeldingerne ikke gode. Bl.a. har tildelingen af mentor været uhensigtsmæssig i flere tilfælde, hvor mentor har været junior ift. mentee.

GFP: Har konference her i maj og den holdes her på AAU, hvormed der er mulighed for, at deltagerne kan besøge labs på ES. Hvis der skulle være interesse fra sektionerne, vil GFP tage det med i programmet.

PM: Har en henvendelse fra ESA og vil høre om andre vil være med til at lave en workshop i samarbejde også med industrien. Der var opbakning fra bl.a. APMS.

Referatet er godkendt

Overblik: Noter

Overblik: Delte kommentarer